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Saxo Studienævn  

M Ø D E R E F E R A T  17. MAJ 2023 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt Onsdag den 17. maj 2023  

Sted Lokale 12.4.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

 

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Kristina Winther 

Jacobsen (KWJ), Rikke Søgaard (RS), Philip Mark Neie Pedersen (PMP), 

Pernille Foss (PF), Anna Adsbøl Christensen (AAC), Rune Iversen (RI), 

Tine Damsholt (TD) 

 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Rune Iversen (RI), Peter Edelberg (PE), Lene Kristine 

Christensen (LKC) 

 

Afbud fra 

Adam Schwartz, Anders Holm Rasmussen, Mikkel Bille 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt 5 og punkt 8 bytter plads. Herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 19. april 

Referatet blev godkendt.  

 

Ad 3) Meddelelser 
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SIDE 2 AF 4 AAC oplyste, at det er hendes næstsidste møde. Herefter overtager Maria 

Louise Bank, som har deltaget i tidligere møder. Faget arbejder på at finde 

en suppleant for Maria. 

LS orienterede om, at der er kommet navn på den nye institutleder, og det 

blev foreslået at invitere ham på et af de kommende studienævnsmøder – LS 

inviterer ham til mødet i august. 

SLB orienterede om, at der er en udfordring med Studienævnets 

sommerafslutning og Stuarts afskedsreception. Det blev besluttet at rykke 

sommerafslutningen til mødet i august. 

 

Ad 4) Planlægning af KA-studiestart 

LS redegjorde for den foreløbige plan for KA-studiestarten, der afholdes 

den 23. august. LS og LKC står for første del af dagen, hvor der er generel 

information – herefter mere fagspecifik information ved 

uddannelseslederne. KA-studiestarten er for dansksprogede uddannelser – 

de engelsksprogede Masteruddannelser har et særskilt introforløb. 

 

Ad 5) Fastlæggelse af omregning af håndskrift til normalsider 

LS redegjorde for punktet. 

Det blev besluttet, at for Historie tæller håndskrevne arkivalier dobbelt. Det 

formaliseres via Histories studiehåndbog.  

 

Ad 6) Drøftelse af sammensætning af den nye studievejledning 

SHM redegjorde for punktet. SLB har taget det op i Forum for Studienævn. 

LMA har kontaktet de andre fagråd, og de studerende vil lave et 

bekymringsskriv. 

Der var generel bekymring, frustration og undren over situationen. 

PE og TD udarbejder en bekymringsskrivelse på vegne af VIP’erne – alle 

kan komme med input, dog senest onsdag den 24. maj. PE laver herefter et 

skriv, der sendes i høring hen over pinsen. SLB sender skrivelsen den 31. 

maj. 

SHM sender Saxoadministrationens høringssvar fra november til PE og TD 

til inspiration. 

 

Ad 7) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

LS redegjorde for problemer med kommunikation med de studerende via 

maillisterne og foreslår i samarbejde med SHM, at administrationen 

massetilmelder nye studerende til maillisterne.  

PMP gjorde opmærksom på, at MACA ikke en mailliste.  

Der var bred opbakning til, at de studerende tilmeldes maillisterne, og det 

blev besluttet også at tilmelde bagudrettet, så studerende fra tidligere 

årgange tilmeldes maillisterne. 



 

 

SIDE 3 AF 4 LKC opfordrede til, at skrive til hende/studievejledningen, der kan ligge 

opslag/arrangementer/information på instagram, Facebook osv.  

SLB orienterede om, at Forum for Studienævn har drøftet problemerne med 

at rekruttere studentermedlemmer til fagråd og SN.  

Der vil fra FAKs side blive arbejdet på et certifikat til 

studenterrepræsentanterne, der oplister hvilke kompetencer, der opnås 

gennem råds-nævns- og udvalgsarbejde. 

RS berettede, at Forhistorisk Fagråd er ved at lave en oversigt over hvilke 

roller og opgaver, der er i fagrådet - en lille håndbog, så kommende 

studenterrepræsentanter har en idé om, fagrådsarbejdet indebærer. 

LS og LKC inviterer SN-studentermedlemmer til KA-studiestartsdagen. 

De studerende påpegede, at ordet studenterpolitik kan virke skræmmende – 

studenterfagligt engagement virker knap så intimiderende. 

Udfordringerne med rekruttering bliver et punkt på dagsordenen til 

studienævnsmødet i august. 

 

Ad 8) Behandling af Studienævnets høringssvar til KU’s nye strategi 

(bilag vedhæftet) 

SLB redegjorde kort for baggrunden for punktet. Græsk og Latin har ikke 

meldt ind. 

Der var enkelte præciseringer, forslag og afklarende spørgsmål. De 

respektive fag har arbejdet lidt forskelligt med det, Arkæologi kigger på 

dokumentet igen og sender eventuelle ændringer til SLB.  

SLB minder AS om det. 

SLB retter dokumentet og sender herefter høringssvaret.  

 

Ad 9) Behandling af Saxos evalueringsprocedure 2023  

SLB redegjorde for punktet. Der eksperimenteres her i foråret, og der kan 

eksperimenteres i efteråret, særligt i forhold til den elektroniske 

slutevaluering. 

Derfor anbefaler SLB at vi forlænger den midlertidige 

evalueringsprocedure, så den gælder hele 2023. Der må i foråret 2024 tages 

stilling til, hvad proceduren skal være fremadrettet. 

Den midlertidige evalueringsprocedure blev godkendt for hele 2023. 

 

Ad 10) Status på uddannelseslandskabet 

Der er ikke nyt siden sidst, da der ikke har været møde siden sidste 

studienævnsmøde. 

Vi fastholder punktet som fast tilbagevendende punkt. 

 

Ad 11) Behandling af censorindberetninger (bilag vedhæftet) 

SN tager indberetningerne til efterretning. 

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Ad 12) Merit- og dispensationssager 

Der blev redegjort for enkelte afklaringer. 

 

Ad 13) Eventuelt 

LS og Historie har dialogmøde med eksterne parter i forhold til 

uddannelsesevalueringen på Historie onsdag den 24. maj. 
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